
 

 

 

ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE SERVEIS SOCIALS 
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 28-11-2018 

 
A Palau-solità i Plegamans, al Saló de Sessions de la Casa Consistorial, el dia vint-i-
vuit de novembre de dos mil divuit, sent les vuit hores i cinc minuts del vespre, prèvia 
convocatòria i sota la presidència de la Sra. Luisa Fernández García  presidenta del 
Consell, assistit per la Sra. Sandra Cortiella Salvador, designada com a secretària del 
consell per aquesta sessió. 
 

ES REUNEIXEN 
 

Les persones següents: 
 

- Sra. Carmen Cabeza Nieto , vicepresidenta del Consell. 
- Sra. Carmen Sanz Cabero , en representació del Grup Municipal PSC-CP. 
- Sra. Laura Navarro Ceballos , en representació del Grup Municipal PDeCAT. 
- Sra. Luisa Fernández García , en representació del Grup Municipal Ganemos. 
- Sr. Jordi Plaza Nualart , en representació del Grup Municipal ERC-AM. 
- Sra. M. Àngels Marcuello Martínez , en representació del Grup Municipal ICV-

E. 
- Sr. Andrés Martínez Palacio , en representació del Grup Municipal de 

Ciutadans. 
- Sra. Mercedes Rodríguez Baeza , en representació del Grup Municipal PP. 
- Sr. Jordi Méndez Cordobés , en representació del Grup Municipal CUP. 
- Sra. Maria Àngels Alié Capdevila , en representació dels centres de secundària 

de la població. 
- Sra. Raquel Taboada,  en representació de la  totalitat de les AMPA dels centres 

de secundària de Palau-solità i Plegamans. AMPA IES Ramon Casas i Carbó. 
- Sra. Fina Ramoneda González , en representació de Benestar Social del 

Consell Comarcal. 
- Sra. Mari Carmen Pacheco, en representació de Càritas. 
- Sr. Jordi Cabestany Prat , en representació de la Plataforma d’Afectats per la 

Hipoteca. 
- Sra. Begoña Lemos Lasheras , en representació de les AMPA dels centres de 

primària de la població. 
- Sr. Joan Alonso Isanta, en representació de l’Assemblea Local de Creu Roja 

Caldes-Palau-Sant Feliu. 
- Sr. Alfons Navarro Avedaño , en representació de l’Associació Adispap. 
- Sra. Olga Agudo Rey,  en representació de la totalitat dels centres de primària 

de Palau-solità i Plegamans. 
- Sra. Núria Expósito Sánchez , en representació de la totalitat d les mestres llars 

d’infants de Palau-solità i Plegamans. 
- Sra. Francesca Casajuana Malla , en representació de Caritas Parroquial. 
- Sra. Esther Lara Fariña , tècnica municipal de Benestar Social. 



 

 

 
 
 
Les persones convidades: 
 

- Sr. Javier Borrego, en representació de l’AMPA de l’IES Ramon Casas i Carbó. 
 

La Sra. Presidenta, la Sra. Luisa Fernández García dóna la benvinguda a tots els 
assistents i tot seguit declara vàlidament oberta la sessió donat que el quòrum assolit 
és el previst a l’article onzè dels estatuts reguladors, que s’inicia en el primer punt de 
l’ordre del dia. 
 
 
1.- Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior de 18-07-2018 
 
La Sra. Presidenta s’adreça als assistents per tal de donar-los la benvinguda i pregunta 
si hi ha alguna esmena a l’acta de la sessió anterior, de data 18-07-2018, sent 
contestat en sentit negatiu, per la qual cosa és aprovada per unanimitat de totes les 
persones assistents. 
 
 
2.- Projecte reutilització llibres IES Ramón Casas i Carbó 
 
La Sra. Luisa Fernández agraeix la presència dels membres de l’AMPA IES RAMON 
CASAS I CARBÓ, Sra Raquel Taboada i Javier Borrego, i dóna la paraula. 
 
Seguidament els Srs. Javier Borrego i Raquel Taboada comencen a explicar la 
problemàtica detectada, que s’exposa als serveis socials per tal de canviar el 
sistema de gestió: canvi d’ajut econòmic per lliurament de llibres. La intenció és 
provocar estalvi, reutilització de material, més curositat amb el material.  
 
Reunits amb Serveis Socials, explicada problemàtica i proposta de canvi de sistema, 
es passa a la seva implementació. 



 

 

 
 
 



 

 

 
 

 



 

 

 
 

 



 

 

 

 



 

 

 

 
 



 

 

 
 
 



 

 

 

 
 



 

 

 
Esther Lara esmenta que ha funcionat la coordinació d’AMPA i Serveis Social, i que 
això ha motivat que funcionés el projecte. L’AMPA ha esdevingut intermediari, i porta 
un control exhaustiu dels usuaris. 
 
És el primer any de projecte. Ara els llibres han de retornar-se per part de les 
famílies, i es veurà l’estat del llibre, ... per tant, estem en la primera fase, que ha 
estat positiva. Es considera que la idea és bona. La despesa d’enguany ha estat la 
mateixa que els anys anteriors, i ara es veurà quin és l’estalvi real amb l’aplicació de 
la mesura. 
 
Carme Cabeza exposa que la idea no es tan estalvi, sinó eliminar un greuge 
comparatiu entre les famílies que ja cedien els llibres i entraven en el mercat de 
segona mà i les famílies usuaris de serveis socials, que tenien llibre nous, sense fer 
un “retorn social” i per tant, la idea era eliminar aquest greuge comparatiu, per tal 
que tothom estigui en igualtat de condicions. Aquesta alternativa ajudarà a la 
conscienciació. 
 
En primària ja fa anys que s’està socialitzant, i ara s’ha implementat en secundària. 
El tema no és tant econòmic sinó fomentar els altres valors, com ara reutilitzar, ser 
curós. 
 
Es continua amb l’ordre del dia i la Sra. Fernández dóna la paraula a la Sra. Esther 
Lara, qui farà l’exposició del punt 3.  
 
3.- Prestacions econòmiques de l’àrea de Serveis Socials: 
a) Prestacions socials d’urgència 
b) IBI 
 
Esther Lara exposa que té les dades de material i llibres: 

 
 
 
 
 



 

 

 
I exposa també les dades de prestacions econòmiques per l’any 2015: 

 

 



 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
Es destaca ajuts a l’habitatge, així com les mesures de pobresa energètica: (transcriure 
quadre): 

 
Les dades del 2018 estan fetes fins a setembre (falta 3r trimestre): 
 
S’exposen també els ajuts a l’IBI:  

 
De les dades, es desprèn que la majoria d’usuaris de serveis socials, són de lloguer.  
D’hipoteques es paga poc, ja que la majoria d’usuaris estan de lloguer. 
 
Obert el torn de paraula, es formula consulta si s’és conscient que l’IBI és un impost 
municipal i això afecta a una altra àrea.  
 
La Sra. Carme Cabeza respon que és un impost regulat estatalment.  



 

 

 
El Sr. Jordi Plaza assenyala que les bonificacions les fa l’Estat.  La Sra. Cabeza 
indica que es va arribar a consens en els grups en el plenari per aquest tema. 
 
El Sr. Jordi Plaza formula consulta sobre si l’increment d’ajuts al lloguer és per més 
usuaris, o és increment de preus.  
 
La tècnica Sra. Esther Lara assenyala que l’increment és per l’increment d’usuaris, 
no tant per l’increment de preus, i que es tracta de persones que tenen sous molt 
baixos.  
 
La Sra. Cabeza apunta que és una cronificació del sistema, que es tracta de les 
mateixes persones que no surten d’aquesta situació. 
 
Sense més qüestions es passa al següent punt. 
 
4.- Bonificació i taxes de l’àrea de Serveis Socials: 

La Sra. Luisa Fernandez assenyala que al darrer plenari es va plantejar dubtes sobre les 
bonificacions de l’IBI, pel que es procedeix a donar explicacions sobre les mateixes, d’acord 
amb esquema que es reprodueix a continuació: 

 



 

 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 

5. Propostes d’urgència:  

no hi ha 

6.- Precs i preguntes:  

Es formulen dos preguntes: si els Jutjats de Sabadell, tenen l’obligació quan hi ha un 
desnonament, d’avisar a serveis socials.  

Per part de la tècnica Sra. Lara es respon que no es comunica. 

Sembla que hi ha altres municipis als que se’ls comunica, i es planteja consultar a altres 
Ajuntaments. Seria interessant saber-ho. 

Altra qüestió que es consulta: si es sap alguna cosa del desbloquejament del recurs 
presentat pel Partit Popular sobre la normativa que possibilitava que els immobles de 
entitats bancàries, es cedissin a l’Ajuntament mentre no es vengués.  

Es respon que no consta que hi hagi aixecada aquesta suspensió. 

La Sra. Carme Cabeza indica que abans de que es pugui lliurar als fons d’inversió, que es 
pugui oferir als ens locals.   

Per altra banda, el Sr. Jordi Plaza consulta que no ha entès massa bé la casuística sobre el 
tema de la reutilització de llibres. 

Es procedeix a explicar, posant un exemple: dos germans, que podrien haver utilitzat els 
mateixos llibres, i que no obstant, accedeixen els dos als ajuts de serveis socials.  

Sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 8 hores 55 minuts de la nit, de la qual 
cosa s’aixeca la present acta que com a secretària certifico. 
 
Sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 9 hores 35 minuts de la nit, de la qual 
cosa s’aixeca la present acta que com a secretària certifico. 


